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Referat 

 

Referat, Uddannelsesudvalgsmøde,  
Bioanalytikeruddannelsen 
26. september 2022, kl. 12.30–15.00, lokale 5210 

Til stede: Hanne Nielsen Bonde, Tine Hald, Ditte Nørgaard Jørgensen, Christine Dal-

gård, Kristina Malund Elmkær, Hanne Nielsen, Pia Bruun Jensen, Camilla Skovbjerg Jen-

sen, Cilia Sindt, Pia Mortensen  

 
Afbud: Emily Guldbrandsen og Julie Møller-Jensen 

 
Referent: Cilia Sindt 

 

Inden mødet gik i gang, blev det kort vendt, at der mangler en repræsentant fra gymnasi-

eskolerne. Der er en forespørgsel ude. I tilfælde af, at det ikke kan lade sig gøre, var der 

forslag om at rette henvendelse til censornæstformanden.  

  
1. Velkomst og præsentationsrunde 

Studieleder bød velkommen til nye og gamle medlemmer   

 

2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt 

 

3. Uddannelsesudvalgets nye funktionsperiode 2022-2026 

a. Konstituering af formand  

Pia Mortensen gennemgik opgaverne for formandsposten og 

samarbejdet mellem UC SYD og formanden i forhold til den 

praktiske fordeling af opgaverne.  

Hanne Bonde meldte sig som formand for en toårig periode. 

b. Forslag til emner fremadrettet 

Forslag: Der er på SHS et fokus på rekruttering og fastholdelse, 

der diskuteres emner i forhold til blodprøvetagningsuddannelse, 

udvikling af en merituddannelse.  

Der var diskussion af rekruttering og fastholdelse generelt i ud-

valget. 

c. Godkendelse af forretningsorden 

Forretningsordenen blev godkendt 

 

4. Opsamling fra temamøde med bestyrelsen v. studielederen 

 

Dato 

03.10.2022 

 

Journal nr. 

4-31-01-1/2017 

 

Reference 

csin 
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Det følgende er refleksioner fra uddannelsesudvalget:  

• Det første oplæg på temamødet fra SDU præsenterede et helt 

nyt mindset 

• Det at man kunne tage udgangspunkt i verdensmålene, kunne 

benyttes i højere grad på skolen 

• Måske kunne man godt bruge det i 5. semester og 4. semester 

også i praktikken, og koblingen til skolen kunne godt være stær-

kere. 

• Det kunne være en fordel at fokusere på udvalgte verdensmål 

• Det at have rollemodeller, også på skolen, f.eks. at bruge og 

gøre opmærksom på, at der f.eks. benyttes bæredygtige hand-

sker, er en god idé, da det vil skærpe de studerendes opmærk-

somhed - også når de kommer i praktik og ser forskellighederne.  

 

Der var enighed om, at der havde været gode drøftelser efter 

oplægget, og Pia Mortensen havde hørt fra laboranterne, at de-

res drøftelser og overvejelser havde lignet bioanalytikernes me-

get. 

 

Opsamlingen fra alle grupperne skrives sammen, og sendes ud 

med referatet. 

 

5. Meddelelser fra udvalgets medlemmer om begivenheder og aktivite-

ter af betydning for bioanalytikeruddannelsen 

a. Hanne Nielsen: 5. semesterstuderende på SLB har skulle ar-

bejde med at arrangere Åbent Hus på laboratorierne i Vejle, 

hvor gymnasieklasser har været på besøg. Det har været hårdt 

men godt for de studerende, og de lærte meget samtidig med at 

de opfyldte mange læringsmål. 

Åbent Hus på SLB ligger i efteråret, fordi det er der mange gym-

nasier, der har studiepraktik.  

b. Pia Mortensen: Der arbejdes på at oprette en studiepraktik på 

Aabenraa næste år i uge 43, som er studiepraktikugen. Det vil 

blive med teoretisk undervisning på UC SYDs campus i Aaben-

raa og laboratorieøvelser på Aabenraa Sygehus. Det vil være i 

tæt samarbejde med underviserne fra SHS. Der er også et sam-
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arbejde med Rødkilde gymnasium (Vejle), hvor gymnasieele-

verne kommer på besøg på UC SYD og laver laboratorieøvelser 

der ligger i forlængelse af den undervisning de har modtaget på 

gymnasiet. Det er med henblik på en visualisering af, hvad de 

kan bruge undervisningen på gymnasiet til i vores uddannelse. 

Youtuberen Rasmus Brohave har en serie på sin YouTube-ka-

nal, ”Hvad kan jeg blive”. Prisen er 120.000 for at få en film på 

YouTube. Radiografuddannelsen har fået lavet sådan en film, 

som har fået mange views på YouTube. Det tages op i ledernet-

værket, om man kunne samarbejde med de andre skoler om at 

købe en lignede film for bioanalytikeruddannelsen, for synliggø-

relse af uddannelsen. 

c. Tine Hald: Der er en temadag den 23. september 2023 om prak-

tikopgaven på sygehusene. Dagen er henvendt til ledere og un-

dervisere på sundhedsuddannelserne. Regionsrådet har netop 

lavet et midlertidig politisk udvalg til at se på sammenhæng og 

overgang mellem uddannelsesliv og arbejdsliv. 

d. Pia Mortensen: I ledernetværket har man sendt en anmodning 

om, optagelseskravene skal ændres, så man skal have bestået 

dansk på Niveau A for at blive optaget på uddannelsen, da man 

ser nogle studerende som har for dårlige sprogkundskaber. 

Dette er godt nok et sats, da vi i forvejen har problemer med at 

få nok studerende. Men måske er det bedre at have de rigtige 

studerende som kan gennemføre uddannelsen end at bruge res-

sourcer på studerende der alligevel hopper fra. Uanset har vi en 

udfordring i forhold til rekruttering, som vi bliver nødt til at tage 

meget alvorligt, og der arbejdes med den i hele UC SYD og fak-

tisk i hele sektoren.  

 

6. Meddelelser fra studielederen 

a. Opfølgning på seneste møde den 23.03.2022 

Den forrige formand Carsten Thomsen opfordrede på sidste 

møde til, at udvalget fortsat arbejder med rekruttering, fasthol-

delse og overgangen fra studieliv til arbejdsliv, hvorfor der er ar-

rangeret oplæg i forbindelse med dagens møde jf. punkt 8, da 

emnet anses som en aktuel problematik.  

b. Optagelse og studenterbestand 
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Bioanalytikeruddannelsen optog 42 studerende, men der har 

været unaturlig meget trafik ud og ind på holdet i år. Lige nu er 

der 41 studerende tilmeldt holdet. Men der er kommet 5-10 stu-

derende ind fra standby-listen, da der har været en del der alli-

gevel ikke ville være her på trods af at de var startet op.  

Så dags dato ser fordelingen på holdene således ud: 

• 1. semester – 41 (Men der er mindst to, som er på vej 

ud igen) 

• 3. semester – 27 (Her kommer der én mere fra barsel, 

så vi ender på 28) 

• 5. semester – 34 

• 7. semester – 23 

                     

Der har været et forsøg med at dele holdet på 1. og 2. semester 

i 2 år, men det har ikke haft en effekt på frafaldet eller karakter-

gennemsnittet. Der er tværtimod været udfordring med, at holdet 

ikke kender hinanden når de slås sammen i 3. semester og det 

giver nogle udfordringer i forhold til de sociale relationer. Det er 

desuden en ret ressourcetung satsning, så eftersom der ikke er 

målelige fordele, går vi tilbage til et samlet hold.  

 

c. Professionsfestivallen (link: Professionsfestival 2022 | UC SYD)) 

UC SYD har netop afholdt Professionsfestival. Bioanalytikerud-

dannelsen havde besøg af Else Marie Bladbjerg fra SVS til at 

fortælle om sin forskning omkring tromboser og overvægt. Det 

var et godt oplæg med mange tilhørere. Derudover var der 

mange forskellige arrangementer i løbet af de to dage. Der var 

fri adgang for alle. Der er endnu ikke tal på antal besøgende.   

Professionsfestivalen skal efter planen gentages næste år.  

 

d. Bioanalytikeruddannelsen skal turnusakkrediteres i år. Arbejdet 

er påbegyndt. UC SYD er i gang med en institutionsakkredite-

ring, som foreløbigt ser ud til at blive positivt bedømt. Når en in-

stitution er akkrediteret, har institutionen selv ansvaret for, at de 

enkelte uddannelser bliver kvalitetssikret, og det gøres på UC 

SYD gennem en turnusakkreditering hvert 6. år. Der er nedsat et 

ekspertpanel, som modtager en rapport omkring uddannelsens 

https://www.ucsyd.dk/professionsfestival
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kvalitetssikring og til december vil selve panelbesøget finde 

sted. Panelet vil have mulighed for at spørge ind til rapporten og 

også til andre ting, som de mangler svar på. Der vil være inter-

view af studerende, undervisere og ledelsen.  

 

7. Ændring i studieordning (bilag) 

Uddannelsesudvalget skal tage stilling til, om de kan indstille ændrin-

gerne i uddannelsens studieordning til bestyrelsens godkendelse.  

Følgende ændringer er foretaget: 

• Kapitel 5 og 6: Fordelingen af praktikken samt det tværprofessi-

onelle element er ændret en smule på de forskellige semestre 

• Kapitel 8: Ændring i teksten pga. ændret fordeling af det tvær-

professionelle element 

• Kapitel 11: Studieaktivitetsmodellen har fået nyt format 

• Kapitel 14: Ændring i 14.6 omkring klager på baggrund af den 

nye eksamensbekendtgørelse 

• Kapitel 17: Konkretisering af mødepligten i praktikken samt æn-

drede konsekvenser ved manglende fremmøde i den teoretiske 

undervisning.  

• Kapitel 23: Overgangsordninger i forhold til ændrede praktikfor-

løb.  

 

Uddannelsesudvalget har følgende spørgsmål og bemærkninger: 

Der stilles spørgsmål til overgangsordningen og om figurerne passer. 

Der efterlyses desuden noget tekst om bæredygtighed i studieordningen 

- eksempelvis i forordet. Pia Mortensen ser på figurerne og ord om bæ-

redygtighed, og studieordningen udsendes igen på mail. 

 

Det blev fremført at man skulle være forsigtig med at skrive bæredygtig-

hed ind i indholdet på de enkelte semestre, da studieordningen er et 

overordnet dokument og det er semesterbeskrivelserne, der beskriver 

indholdet detaljeret. Desuden fremsættes forslag om at skrive bæredyg-

tighed ind i semesterbeskrivelserne på relevante steder. 

 

8. Oplæg ”Fra studieliv til arbejdsliv” ved Karen Frandsen og  

Theresa From-Eriksen fra Sygehus Sønderjylland  
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9. Eventuelt, herunder kommende møder 

13. marts 2023 kl. 11.30 – 15.00 


